
 

Zadeva: Zapisnik 82.  redne seje Programskega sveta Sinteze in 

Nacionalnega sveta za spremembo vol i lnega s istema (NSVS)  

Seja je preko elektronskih medijev potekala v torek, 4. februarja 2025 med 17. in 

18.15. uro, nato je bila iz tehničnih razlogov prekinjena. 

Na dnevnem redu smo imeli tri točke: 

1. Razpravo o problemu vzpostavljanja pokrajin; 

2. Priprava konference o stanju v državi; 

3. Razno. 

 

Ad 1)  Razpravo o problemu vzpostavljanja pokrajin: 

Zares odličen uvod k prvi točki je podal dr. Dušan Plut, ki je pripravil tudi obsežno 

gradivo. Obenem so bila k tej točki pripravljena še pet gradiv in sicer s strani dr. 

Cirila Ribičiča, Mag. Emila M. Pintarja (opozorilo, da politika že dve desetletji 

zavestno ignorira Ustavo RS), skupine iz Maribora, ki jo je vodil Vlado 

Pogorevčnik, Toneta Peršaka in prof. Ivana Laha. Gradivo mariborske skupine 

prinaša tudi podatke o ustanavljanju in ustanovitvi pokrajin v nam primerljivih 

državah, ki so tako prvič dosegljivi širši javnosti. Vsa ta gradiva so bila oz. bodo 

objavljena na naši spletni strani in priporočamo ogled vsem, ki jih ta problematika 

zanima. 

V širši razpravi, ki je sledila, je dr. Plut še enkrat opozoril, zakaj je tako nujno 

potrebno oblikovati pokrajine: sedanja centralizacija Slovenije je pripeljala do 

velikih  razlik v naši razvitosti. Podatki med drugim kažejo, da je osrednja 

slovenska regija kar štirikrat bolj razvita od obrobnih predelov Slovenije, kar 

sproža emigracijske (tako delovne kot poselitvene) tokove iz obrobij Slovenije, ki 

se praznijo, v center (Ljubljano), ki se že duši v prometu in poselitvi. To je seveda 

povsem neustrezen model razvoja, predrag in obenem nepravičen, celo žaljiv 

(Plut) do tistih, ki zaradi njega oz. neustreznih odločitev slovenske politične elite 

ostajajo v revščini. 

V nadaljevanju razprave so bili izpostavljeni glavni atributi pokrajin (pravna 

samostojnost in subjektiviteta, gospodarska avtonomija, obvladovanje prostora, 



kulturno-etična identiteta, itd.). Razprava je oblikovala enotno stališče, da to 

zahteva oblikovanje največ 5 do max 8 pokrajin s ciljno velikostjo 250 do 350.000  

prebivalci. 

Po obširni razpravi je bilo dogovorjeno, da skupina iz Maribora (Pogorevčnik, 

Vidrih, Radonjič, Glavič) pripravi ustrezno gradivo, ki bo (po obravnavi na 

naslednji seji) lahko podlaga za širšo javno razpravo. 

   Ad 2)  Priprava konference o stanju v državi: 

Druge točke (priprava konference o stanju v državi na področju sprememb 

volilnega sistema, centralizacije oblasti, gospodarskega zaostajanja in korupcije) 

nismo uspeli obravnavati, saj je prišlo do močnih motenj oz. deformacij na Zoom 

povezavi. Dodatna kontrola aparatov in zvez nekaj ur po končani seji ni pokazala 

nobenih napak, zato so vzroki za neljubi dogodek neznanega izvora. 

Točko bomo obravnavali na naslednji seji. 

   Ad 3)  Razno: 

Pod točko razno je predsedujoči želel samo opozoriti, da so najnovejši dogodki in 

informacije povsem potrdili stališča, ki jih je o vojni v Ukrajini in genocidu v Gazi 

pred dobrim mesecem sprejela SINTEZA-KCD, neuspešno pa poskusila zavrniti 

gospa Fajonova. Glede vojne v Ukrajini moramo opozoriti na izjave ameriškega 

ministra R. Kennedyja, ki je obtožil USAID oz. CIO, da je leta 2014 porabila 5 MRD 

dolarjev za financiranje ukrajinskih nemirov in strmoglavljanje predsednika 

države Viktorja Janukoviča. (Glej tudi »Delo«, 6. 2. 2025, str. 2, članek »Bližnje 

srečanje se bliža«). 

Na drugi strani pa Trumpove izjave, da bo izselil (izgnal) vse Palestince in 

palestinsko ozemlje priključil Izraelu, potrjuje, da je bil to od v vsega začetka 

osnovni cilj morije (genocida) v Gazi, napad Hamasa pa mogoče celo izzvan ali 

načrtovan v Mosadu. Naj na to opozorimo zunanjo ministrico? 

Osnutek zapisnika pripravil Emil Milan Pintar 

 


